

UNESCO



Treaty Series No. 82 (1965)

Amendments
to the
Constitution of the United Nations
Educational, Scientific and
Cultural Organisation
adopted by the General Conference of the Organisation
at its Twelfth Session on 15 November 1962

*Presented to Parliament by the Secretary of State for Foreign Affairs
by Command of Her Majesty
October 1965*

LONDON
HER MAJESTY'S STATIONERY OFFICE
SIXPENCE NET

Cmd. 2784

**AMENDMENTS TO THE
CONSTITUTION OF THE UNITED NATIONS EDUCATIONAL,
SCIENTIFIC AND CULTURAL ORGANISATION,⁽¹⁾ ADOPTED BY
THE GENERAL CONFERENCE OF THE ORGANISATION AT
ITS TWELFTH SESSION ON 15 NOVEMBER, 1962**

**Amendment of Article V of the Constitution and Rules 95 and 95A of the
Rules of Procedure of the General Conference (increase in the number
of members of the Executive Board)**

The General Conference,

Noting with satisfaction the increase in membership of Unesco which has taken place over recent years,

Recognizing the need to increase the membership of the Executive Board taking into account the growing number of Member States,

Desirous of ensuring that the Board's membership shall reflect a wider diversity of cultures and a more balanced geographical distribution,

Decides :

1. to amend Article V of the Constitution as follows:

- (a) the words "twenty-four" in Article V.1 of the Constitution to be replaced by the word "thirty";
- (b) Article V.13 to be reworded as follows: "At the twelfth session of the General Conference, eighteen members shall be elected to the Executive Board pursuant to the provisions of this Article. Three of them shall retire at the close of the thirteenth session of the General Conference, the retiring members being chosen by the drawing of lots. Thereafter, fifteen members shall be elected at each ordinary session of the General Conference";

2. to amend its Rules of Procedure as follows:

- (a) the word "twelve" in Rule 95.1 to be replaced by the word "fifteen";
- (b) Rule 95A to be reworded as follows: "At the twelfth session of the General Conference, eighteen members shall be elected to the Executive Board pursuant to the provisions of Article V of the Constitution. Three of them shall retire at the close of the thirteenth session of the General Conference, the retiring members being chosen by the drawing of lots. Thereafter, fifteen members shall be elected at each ordinary session of the General Conference."

⁽¹⁾ "Treaty Series No. 36 (1961)", Cmnd. 1376.

Modification de l'Article V de l'Acte constitutif et des Articles 95 et 95A du Règlement intérieur de la Conférence générale (augmentation du nombre des membres du Conseil exécutif)

La Conférence générale,

Constatant avec satisfaction que le nombre des membres de l'Unesco a augmenté au cours des dernières années,

Consciente de la nécessité d'augmenter l'effectif du Conseil exécutif en tenant compte du nombre croissant des membres de l'Organisation,

Soucieuse d'assurer, au sein de cet organe, une plus grande diversité des cultures ainsi qu'une répartition géographique plus équitable,

Décide :

1. D'amender l'article V de l'Acte constitutif comme suit:

- (a) au paragraphe premier: remplacer les mots "vingt-quatre" par le mot "trente";
- (b) remplacer le paragraphe 13 par le texte suivant: "A la douzième session de la Conférence générale il sera procédé, dans les conditions prévues au présent article, à l'élection de dix-huit membres. Trois d'entre eux, désignés par tirage au sort, verront leur mandat expirer à la fin de la treizième session. Par la suite, il sera procédé à l'élection de quinze membres lors de chaque session ordinaire de la Conférence générale".

2. D'apporter à son Règlement intérieur les modifications suivantes:

- (a) à l'article 95, paragraphe premier: remplacer le mot "douze" par le mot "quinze";
- (b) remplacer l'article 95A par le texte suivant: "A la douzième session de la Conférence générale, il sera procédé, dans les conditions prévues à l'article V de l'Acte constitutif, à l'élection de dix-huit membres. Trois d'entre eux désignés par tirage au sort, verront leur mandat expirer à la fin de la treizième session. Par la suite, il sera procédé à l'élection de quinze membres lors de chaque session ordinaire de la Conférence générale".

Printed and published by
HER MAJESTY'S STATIONERY OFFICE

To be purchased from
York House, Kingsway, London w.c.2
423 Oxford Street, London w.1
13A Castle Street, Edinburgh 2
109 St. Mary Street, Cardiff
39 King Street, Manchester 2
50 Fairfax Street, Bristol 1
35 Smallbrook, Ringway, Birmingham 5
80 Chichester Street, Belfast 1
or through any bookseller

Printed in England